

■ Schwerpunkt Main topic · Review articles

74. Jahrestagung der DGK 74th Annual Meeting of the DGK

Redaktion: H.M. Piper · P. Stawowy · E. Fleck

79 Die 74. Jahrestagung der DGK: Blick in die Zukunft der Therapie der ischämischen Herzkrankungen

The 74th Annual Meeting of the DGK: what the future holds for the treatment of ischemic heart diseases
H. M. Piper

85 Myokardiale Mikroinfarkte. Die ambivalente Rolle von TNF- α

Myocardial microinfarcts. The ambivalent role of TNF- α
A. Skyschally · R. Schulz · G. Heusch

93 Ionenhomöostase im insuffizienten Herzen

Ion homeostasis in heart failure
F.R. Heinzel · J. Kockskämper · B. Pieske

100 Prävention des linksventrikulären Remodelings. Medikamente und/oder Zelltherapie

Prevention of left ventricular remodeling. Drugs and/or cell therapy
T. Thum · G. Ertl · J. Bauersachs



Congress Center Rosengarten, Mannheim

■ Panorama Panorama

80 Das Framing wissenschaftlicher Erkenntnisse für die Öffentlichkeit. Ein Beitrag zum Verhältnis von Wissenschaft und Journalismus

The framing of scientific findings for the public. A contribution to the relationship between science and journalism
R. Klawki

■ Leitlinien Guidelines

108 Kommentar zur 2007 ESH/ESC-Leitlinie zum Management der arteriellen Hypertonie

Comments on the ESH/ESC 2007 guidelines for management of arterial hypertension
T. Krauss · H. Schunkert · M. Böhm · F. de Haan · M. Borggrefe

■ Journal Club Journal club

112 Lipoprotein (a) erhöht das Infarktrisiko. Ergebnisse der Copenhagen City Heart Studie

Lipoprotein (a) increases risk of infarction. Results of the Copenhagen City Heart study
T. Hucko · K. Graf

■ Interventionelle Kardiologie Interventional cardiology

114 Antithrombotische Therapie nach perkutaner Koronarintervention mit Stentimplantation bei Patienten ohne und mit Indikation zur oralen Antikoagulation

Antithrombotic management of patients with and without indication for oral anticoagulation undergoing coronary artery stenting
A. Schlitt · A. Rubboli · J. Airaksinen · K. Werdan · M. Buerke